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Ekonomska integracija, regionalna saradnja, reforme i investicije dovešće do bržeg razvoja zemalja
zapadnog Balkana, jedan je od zaključaka završnog panela Istraživanje regionalnih šansa za investicije
na međunarodnom skupu "Bečki ekonomski razgovori - beogradski sastanak".

Skup organizuje Bečki ekonomski forum (VEF) u saradnji sa Savezom ekonomista Srbije (SES).

Predsednik kluba Privrednik, Zoran Drakulić je, govoreći o političkoj i ekonomskoj situaciji u regionu,
rekao kako se "već 25 godina sluša ista  priča",  ali  da je  dobro što  se  sada konačno razgovara o
regionalnim investicijama.

Predstavnik Svetske banke, Marko Hernandez je obraćajući se učesnicima rekao da je za napredak
regiona Zapadnog Balkana potrebno da imperativ tih država bude nastavak dovođenja investicija, ali
onih koji će voditi stvaranju novih poslova.

"Za to je potrebno nekoliko faktora, od kojih su najvažnije makroekonomska stabilnost, strukturne
reforme i ekonomska integracija", rekao je Hernandez koji je podvukao da je integracija u svetsko tržiste
osnova za uspeh lokalnih privreda.

Govoreći o rastu BDP-a država Zapadnog Balkana, Hernandez je istakao da bi, ukoliko im rast ostane tri
odsto, bilo potrebno pola veka da bi te zemlje dostigle razvijene članice Evropske unije, dok ukoliko bi
rast bio šest odsto, za to bi bilo potrebno 20 godina.

Viši savetnik u turskoj agenciji za podršku i promociju investicija, Kemal Kafadar rekao je de je Turska
najveća ekonomija u nasem regionu kao i da se BDP zemlje utrostručio poslednjih godina, posebno kroz
razvoj domaćeg tržišta.

"Kada govorimo o Turskoj, slika se promenila, zemlja je u poslednjih 15 godina privukla mnogo stranih
investicija. Strani investitori veruju turskoj privredi", rekao je on.

Član Tursko-srpskog biznis saveta, Aleksandar Međedović rekao je da je Turska "daleko od jeftinog
mesta za proizvodnju, ona nije evropska Kina i u poslednjih 10 godina ona sve više investira u drugim
zemljama".

On je istakao da Turske ima svuda mnogo više nego što znamo.

Državni sekretar u Ministarstvu privrede, Milun Trivunac, rekao je da je cilj  vlade Srbije stvaranje
privlačnog i sigurnog ambijenta, ponuda širokog kruga opticaja i jasno određivanje institucija koje će
pratiti investitore i pružati podršku u realizaciji investicija.
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Predsednik  srpskog  poslovnog  kluba  "Privrednik"  Zoran  Drakulić  rekao  je  danas,  na  Bečkom
ekonomskom forumu u Beogradu, da nije realno otvarati jednu opštu berzu koja bi obuhvatila sve zemlje
u regionu, ali bi trebalo početi sa bilateralnim povezivanjima između zemalja regiona.

Drakulić je, na marginama ovog skupa, rekao za Tanjug kako bi zajednička berza, iako je za sada
nerealna, bila "prava stvar".

U svakoj zemlji je različit nivo razvoja i regulativa, pa stoga su i investicije drugačije.

"Ja mislim da je to prava stvar, jer što je veća berza, veći je interes i biće više aktivnosti i više para",
rekao je Drakulić.

Budući da ima iskustva sa investicijama u inostranstvu, Drakulić govorio i o investicionim uslovima u
drugim zemljama.

"Tamo gde je regulativa uređena, vi ste sigurni kao investitor, a u drugim zemljama preuzimate možda
malo više rizika", rekao je on.

Drakulić je dodao da je Srbija, što se investicija tiče, relativno uređena zemlja.

Jedino je problem biroktratija i dosta politike, ali što se tiče sigurnosti ulaganja, sve je sasvim u redu,
istakao je on.
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